
 

 

 
 

ZÁPIS 
 
 
 
z jednání VRPKO, které se uskutečnilo dne 28. 8. 2024 od 17,00, online formou v aplikaci 
MS Teams. 
Přítomni: Hošek, Janoš, Konrád, Milerski, Strnad. Ověření provedl Hošek dle tváří i hlasu. 
Od 17,30 přítomen Mareš. 
Omluvená Poborská 
Hosté: Hrdlička 
 
 
Program: 

1. Úvod. 
2. Projednání nedodržování ŠP některými chovateli lacaune. 
3. Zajištění podzimních NT a klasifikací. 
4. Žádosti o výjimky. 
5. Různé. 
6. Diskuse. 
7. Závěr. 
 

 
1) Jednání v 17,15 zahájil Ing. Hošek. 
2) VRPKO se dozvěděl o nedodržování pravidel ŠP u ovcí lacaune na farmě pana 

Michala Hrdličky. Ten se k věci vyjádřil tak, že nemá na dvě denní dojení dostatek 
personálu, a proto dojí od cca poloviny laktace (3. a 4. kontrolní měření) pouze 
jednou denně. Šlechtiteli toto sdělil při 3. měření. Ten zjištěné nádoje vydělil 
dvěma a následně vynásobil schváleným koeficientem 1,8. 
VRPKO po diskuzi s chovatelem navrhnul řešení pro příští kontrolní rok 2025: 
a) Zajistit personál na dvě dojení po celou laktaci.  
b) Pokud budou problémy, nahlásit je ihned šlechtiteli. Při dojení 1x denně 

všechny zapojené ovce vydojit večer, tj. 12 hodin před kontrolním měřením a 
následně provést kontrolu z ranního nádoje. 

c) Třetí možností je přerušit KU. 
Proběhlo hlasování VRPKO s výsledkem: 
Pro 4; proti 1; zdržel se 1 
Usnesení bylo přijato. 
 

3) NT jsou personálně zajištěny, operativně může dojít ke změně hodnotitele, 
případně k posílení o další, pokud se na NT přihlásí vyšší počet chovatelů, nebo 
zvířat. 

4) Žádosti o výjimky: 
Ing. Simona Šeligová žádá o předvedení beránka romney, který nebude mít na NT 
Vrbětice věk. 
Petr Jihlavec žádal pro Menčíkovi o posun klasifikace beranů lacaune ze stáje z 14. 
9. na 27. 8. 



 

 

Ing. Milan Pokorný žádá o klasifikaci ze stáje pro berany KH paní Vohryzkové. 
Ing, Milan Dvořák žádá o klasifikaci ze stáje VF beranů u Sabáčkových, a to na 14. 9. 
2024. 
Ing. Petr Novák žádá o klasifikaci beranů SF ze stáje, termín 11.9. 
Pan Bohuslav Novotný žádá o výjimku na jednoho berana T (nízký věk o 2 dny), aby 
mohl být předveden na ENT T v Lysé n. L. 
VRPKO schvaluje žádosti o výjimky. 
 
Z jednání se v 18,20 odhlásil M. Milerski. 
 

5) Různé 
Paní Michaela Kvisová zažádala o přeuznání svého šlechtitelského chovu 
romanovských ovcí. Navržený termín uznávání je 2. 9. 2024, ve 13 hodin. Předseda 
RPKO jmenuje uznávací komisi a zajistí vyhotovení zápisu z jednání. Rozbor stáda 
zajistí ve spolupráci se šlechtitelem Ing. Mareš. Chovatelka zajistí vyjádření 
příslušné KVS o zdravotní situaci ve stádě. 
 
Ing. Konrád informoval VRPKO o postupu a situaci s dotací na welfare ovcí a koz a 
o jednáních ohledně genotypizace a parentity a postutpu prací na novém 
programu pro KU. Dále informoval výbor o potřebě do jarní RPKO doplnit ŠP ovcí 
o genomiku, aby byly aktuální. 

6) a 7) Diskuze probíhala v jednotlivých bodech jednání. Předseda RPKO jednání 
výboru v 18,55 ukončil. 
 
  

 
Zapsal                                                                                                             Ing. Martin Hošek, Ph.D. 

                                                                                                                          Předseda RPKO 


